

北京大学·中国



QK1852285

經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

2018年第5期（总第227期）

ISSN 1002-5839



9 771002 583006

10>

万方数据

PEKING UNIVERSITY, CHINA

目 录

税制结构变迁与中国经济增长质量
——对地方政府税收合意性的一个检验 孙英杰 林 春 (5)

财政分权与城乡居民低保支出
..... 吴 敏 刘 冲 (17)

事权属性与专项转移支付
——来自省级差异的博弈均衡 姚东旻 王麒植 李 静 (30)

需求引致还是供给支撑：中国服务业发展战略研究
..... 陈启斐 吴金龙 (43)

外生型城镇化发展的驱动机制与融资路径转换
——基于 SDM 的实证检验 张宗军 孙祁祥 (56)

农村减贫：应该更关注人力资本还是社会资本？
..... 李晓嘉 蒋 承 (68)

私人转移支付的“利他动机”与“交换动机”
——基于农村“低保”政策的自然实验证据 朱 炯 (81)

“啃老”还是“反哺”？
——老年抚养对子女创业决策的双重影响 朱 晨 杨 晔 (94)

周边房价上涨收益与高地价
——基于拍卖理论的高地价形成机制与实证研究 赵 娅 (106)

创业文化环境与创业行为
——以“一带一路”沿线主要国家为例 王春超 尹蓉娟 (118)

CONTENTS

Tax System Structural Change and the Quality of China’ s Economic Growth:
A Test of the Desirability of Local Government Taxation
.....Sun Yingjie and Lin Chun (5)

Fiscal Decentralization and the Expenditure of the Urban and Rural Minimum
Living Standard Guarantee ProgramWu Min and Liu Chong (17)

How to Arrange the Specific Transfer Payments According to the Properties of
Fiscal Authority?Yao Dongmin, Wang Qizhi and Li Jing (30)

Demand Deduced or Supply Supported: Research on the Development Strategy of
China’ s Service Industry Chen Qifei and Wu Jinlong (43)

Driving Mechanism of Exogenous Urbanization Development and Financing Path
Transformation: Empirical Test Based on SDM
.....Zhang Zongjun and Sun Qixiang (56)

Rural Poverty Reduction: Should More Attention Be Paid to Human Capital or
Social Capital?Li Xiaojia and Jiang Cheng (68)

The Effect of Public Transfers on Private Transfers: Evidence from
a Quasi-Experimental Approach.....Zhu Jiong (81)

“Gnawing” or “Nurturing” : The Double-edged Sword of Elderly Raising on
Children’ s Entrepreneurship.....Zhu Chen and Yang Ye (94)

Future Benefits from Rising Housing Prices and High Land Prices:
A Formation Mechanism of High Land Prices Based on Auction Theory and
Empirical Evidence Zhao Ya (106)

Entrepreneurial Cultural Environment and Entrepreneurial Behavior:
Examples from the Main Countries Along the “Belt and Road”
..... Wang Chunchao and Yin Rongjuan (118)



經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

- 全国中文核心期刊（经济学类）
- 中国社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊
- 中国人文社会科学核心期刊
- 国家社科基金资助期刊

国内刊号：CN11-1564/F
国际刊号：ISSN1002-5839
国内邮发代号：2-840
国外代号：BM262
每期定价：18元